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ROMÂNIA  

SUCEAVA 

CONSILIUL LOCAL RÂȘCA 

Nr. 139 din 26.11.2021 

 

PROCES VERBAL 

 Încheiat astăzi 26.11.2021, în şedinţa ordinară a Consiliului Local Râşca, convocat prin 

Dispoziţia nr. 353 din 19.11.2021. 

 Pentru buna desfăşurare a lucrărilor şedinţei, domnul consilier Petrache Costel a fost ales 

președinte de ședință pentru ședința în discuție, fiind ales prin hotărârea de Consiliu Local din 

ședința din data de 25.10.2021. 

 Domnul Petrache Costel, în calitatea sa de preşedinte de şedinţă, preia conducerea lucrărilor 

şedinţei, dând posibilitatea secretarului comunei să efectueze apelul nominal al consilierilor, care 

informează că din cei 15 consilieri invitaţi, sunt prezenți toți, după care prezintă ordinea de zi: 

1.Aprobarea procesului verbal din ședința ordinară a Consiliului Local Râșca din data 

de 25.10.2021– prezintă secretarul comunei; 

Inițiator: Andreica Ionuț-Dragomir – primarul; 

3. Proiect de hotărâre nr. 74 din 25.10.2021 privind alegerea președintelui de ședință 

pentru luna decembrie 2021; 

Inițiator: Andreica Ionuț-Dragomir – primarul; 

4. Proiect de hotărâre nr. 75 din 25.10.2021 privind scoterea din inventarul domeniului 

privat al comunei Râșca a suprafeței de 8500 mp. având nr. cadastral 32958 UAT Râșca și 

completarea inventarului domeniului privat al comunei Râșca cu suprafața de 8500 mp. având 

nr. cadastral 32963 UAT Râșca; 

Inițiator: Andreica Ionuț-Dragomir – primarul; 

5. Proiect de hotărâre nr. 76 din 25.10.2021 privind aprobarea achiziției publice pentru 

servicii de proiectare și servicii de consultanță a obiectivului de investiții ,,Modernizarea 

sistemului de iluminat stradal in comuna Râșca, județul Suceava" în sumă de 102.850,00 lei 

fără TVA/122.391,50 lei cu TVA;  

Inițiator: Andreica Ionuț-Dragomir – primarul; 

6. Proiect de hotărâre nr. 77 din 25.10.2021 privind aprobarea achiziției publice pentru 

servicii de proiectare, servicii de consultanță și depunerea cererilor de finanțare a obiectivelor 

de investiții ,,Execuție Poduri în comuna Râșca, județul Suceavaˮ și ,,Execuție poduri și drum 

de legătură între primele două poduri în comuna Râșca, județul Suceavaˮ, în sumă de 135.000 

lei fără TVA/160.650 lei cu TVA; 

Inițiator: Andreica Ionuț-Dragomir – primarul; 
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7. Proiect de hotărâre nr. 78 din 03.11.2021 privind decontarea navetei pentru cadrele 

didactice de la Școala Gimnazială Râșca în sumă de 2534 lei pentru luna octombrie 2021; 

Inițiator: Andreica Ionuț-Dragomir – primarul; 

8. Proiect de hotărâre nr. 79 din 11.11.2021 privind aprobarea obiectivului de investiție 

pentru construirea Sălii de Sport care va purta denumirea ,,Ilie Matei Campionulˮ,  în 

localitatea Râșca, comuna Râșca, județul Suceava; 

Inițiator: consilieri locali: Rusu Neculai, Bosinceanu Ion, Handragel Viorel, Petrache Costel, 

Lămășanu Gheorghe și Acasandrei Paulică, Arsinte Marinică; 

9. Proiect de hotărâre nr. 80 din 19.11.2021 privind aprobarea investiției 

,,Modernizarea sistemului de iluminat stradal în comuna Râșca, județul Suceava"; 

Inițiator: Andreica Ionuț-Dragomir – primarul; 

 10. Diverse; 

Se supune la vot ordinea de zi, se contată unanimitate. Se dă cuvântul secretarului general al 

comunei care prezintă procesul verbal din şedinţa ordinară din data de 25.10.2021, alte aspecte nu 

mai sunt, drept pentru care se supune la vot şi se constată 15 voturi pentru. Domnul consilier 

Bosînceanu Ion informează că a făcut parte din comisia de evaluare pentru funcția de director al 

școlii Râșca, funcție care va fi ocupată de către dna. Dumitruț Ionela pentru următorii 5 ani. Susține 

că dorește să se retragă din Consiliul de Administrație al Școlii Gimnaziale Râșca. Se trece la 

discutarea proiectelor de pe ordinea de zi. 

2. Proiect de hotărâre nr. 73 din 25.10.2021 privind avizarea contractului-cadru vizând 

acoperirea costurilor nete pentru colectarea și transportul, stocarea temporară, sortarea și 

încredințarea în vederea valorificării deșeurilor care fac obiectul răspunderii extinse a 

producătorului din comuna Râșca și a încheierii acestuia între Comuna Râșca și diferite 

organizații de preluare a responsabilității (OIREP);    

 

Se prezintă referatul de aprobare al proiectului de hotarâre de către domnul primar, iar 

comisia aprobă dezbaterea în plen. Președintele comisiei de specialitate aduce la cunoștință faptul 

că, avizul comisiei de specialitate a fost emis cu respectarea cvorumului prevăzut de lege.  

Domnul primar informează că în urma unui control ni s-a trasat ca normă încheierea unui 

astfel de contract întrucât deseurile trebuie să fie colectate selectiv, iar pentru colectarea și 

transportul, stocarea temporară, sortarea și încredințarea în vederea valorificării deșeurilor se 

suportă unele costuri. Alte discuții nu mai sunt, drept pentru care se supune proiectul spre aprobare, 

și se constată unanimitate. 

 

3. Proiect de hotărâre nr. 63 din 29.09.2021 privind alegerea președintelui de ședință 

pentru luna decembrie 2021; 

 

Se prezintă referatul de aprobare al proiectului de hotarâre de către domnul primar, iar 

comisia aprobă dezbaterea în plen. Președintele comisiei de specialitate aduce la cunoștință faptul 

că, avizul comisiei de specialitate a fost emis cu respectarea cvorumului prevăzut de lege. Având în 
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vedere prevederile Codului Administrativ, proiectul de hotărâre privind alegerea presedintelui de 

ședință va fi adoptat în ședința în cauză pentru luna următoare. Domnul Petrache Costel propune 

președinte de ședință pentru luna decembrie 2021 pe domnul Rogojină Ioan propunere unanim 

votată pentru. 

 

4. Proiect de hotărâre nr. 75 din 25.10.2021 privind scoterea din inventarul domeniului 

privat al comunei Râșca a suprafeței de 8500 mp. având nr. cadastral 32958 UAT Râșca și 

completarea inventarului domeniului privat al comunei Râșca cu suprafața de 8500 mp. având 

nr. cadastral 32963 UAT Râșca; 

Se prezintă referatul de aprobare al proiectului de hotarâre de către domnul primar, iar comisia 

aprobă dezbaterea în plen. Președintele comisiei de specialitate aduce la cunoștință faptul că, avizul 

comisiei de specialitate a fost emis cu respectarea cvorumului prevăzut de lege. Doamna secretară 

prezintă adresa nr. 14685/10/5 din data de 18.10.2021 de la Instituția Prefectului-Județul Suceava 

prin care ni se solicită, referitor la hotărârea nr. 41/2021, scoaterea din inventarul domeniului privat 

al comunei Râșca a suprafeței de 8500 mp. având nr. cadastral 32958 UAT Râșca, teren care a fost 

dat la schimb de către Comuna Râșca Mănăstirii Râșca și completarea completarea domeniului 

privat  al comunei Râșca cu suprafața de 8500 mp. având nr. cadastral 32963 UAT Râșca, teren 

primit la schimb de la Mănăstirea Râșca. Domnul primar trebuie să demareze procedura de 

actualizare a amenajamentului pastoral, motiv pentru care se impune inițierea prezentului proiect de 

hotărâre. Alte discuții nu mai sunt, drept pentru care se supune proiectul spre aprobare, constatându-

se unanimitate. 

 

5. Proiect de hotărâre nr. 76 din 25.10.2021 privind aprobarea achiziției publice pentru 

servicii de proiectare și servicii de consultanță a obiectivului de investiții ,,Modernizarea 

sistemului de iluminat stradal in comuna Râșca, județul Suceava" în sumă de 102.850,00 lei 

fără TVA/122.391,50 lei cu TVA;  

Se prezintă referatul de aprobare al proiectului de hotarâre de către domnul primar, iar comisia 

aprobă dezbaterea în plen. Președintele comisiei de specialitate aduce la cunoștință faptul că, avizul 

comisiei de specialitate a fost emis cu respectarea cvorumului prevăzut de lege. Domnul primar 

spune că studiul de fezabilitate a fost întocmit dar în această perioadă se depune, motiv pentru care 

s-a încheiat contract pentru achiziția publică în vederea realizării proiectului tehnic, fiind revocat 

vechiul contract. Domnul consilier Tănasă întreabă în ce constă proiectul tehnic. Alte discuții nu 

mai sunt, drept pentru care se supune proiectul spre aprobare, constatându-se 13 voturi pentru și 2 

abțineri, dl. Rusu Neculai și dl. Handragel Viorel. 

 

6. Proiect de hotărâre nr. 77 din 25.10.2021 privind aprobarea achiziției publice pentru 

servicii de proiectare, servicii de consultanță și depunerea cererilor de finanțare a obiectivelor 

de investiții ,,Execuție Poduri în comuna Râșca, județul Suceavaˮ și ,,Execuție poduri și drum 

de legătură între primele două poduri în comuna Râșca, județul Suceavaˮ, în sumă de 135.000 

lei fără TVA/160.650 lei cu TVA; 

Se prezintă referatul de aprobare al proiectului de hotarâre de către domnul primar, iar comisia 

aprobă dezbaterea în plen. Președintele comisiei de specialitate aduce la cunoștință faptul că, avizul 
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comisiei de specialitate a fost emis cu respectarea cvorumului prevăzut de lege. Domnul primar 

spune că, în ședința trecută a fost aprobată hotărârea privind implementarea investiției, depunerea 

cererii de finanțare și devizul pentru realizarea podurilor în discuție. Domnul lămășanu Gheorghe 

explică unde sunt aplasate aceste poduri. Alte discuții nu mai sunt, drept pentru care se supune 

proiectul spre aprobare, constatându-se unanimitate. 

 

9. Proiect de hotărâre nr. 80 din 19.11.2021 privind aprobarea investiției 

,,Modernizarea sistemului de iluminat stradal în comuna Râșca, județul Suceava"; 

 

Se prezintă referatul de aprobare al proiectului de hotarâre de către domnul primar, iar comisia 

aprobă dezbaterea în plen. Președintele comisiei de specialitate aduce la cunoștință faptul că, avizul 

comisiei de specialitate a fost emis cu respectarea cvorumului prevăzut de lege. Domnul primar 

spune că s-a reluat acest proiect întrucât s-a schimbat cofinanțarea, fiind 99.900,00 lei cu TVA, 

aspect care ajută la punctajul proiectului, motiv pentru care a fost inițiat un nou proiecte de hotărâre. 

Alte discuții nu mai sunt, drept pentru care se supune proiectul spre aprobare, constatându-se 13 

voturi pentru și 2 abțineri, dl. Rusu Neculai și dl. Handragel Viorel. 

 

7. Proiect de hotărâre nr. 78 din 03.11.2021 privind decontarea navetei pentru cadrele 

didactice de la Școala Gimnazială Râșca în sumă de 2534 lei pentru luna octombrie 2021; 

Se prezintă referatul de aprobare al proiectului de hotarâre de către domnul primar, iar comisia 

aprobă dezbaterea în plen. Președintele comisiei de specialitate aduce la cunoștință faptul că, avizul 

comisiei de specialitate a fost emis cu respectarea cvorumului prevăzut de lege. Alte discuții nu mai 

sunt, drept pentru care se supune proiectul spre aprobare, constatându-se unanimitate. 

 

8. Proiect de hotărâre nr. 79 din 11.11.2021 privind aprobarea obiectivului de investiție 

pentru construirea Sălii de Sport care va purta denumirea ,,Ilie Matei Campionulˮ,  în 

localitatea Râșca, comuna Râșca, județul Suceava; 

Se prezintă referatul de aprobare al proiectului de hotarâre de către domnul consilier Rusu 

Neculai iar comisia aprobă dezbaterea în plen. Președintele comisiei de specialitate aduce la 

cunoștință faptul că, avizul comisiei de specialitate a fost emis cu respectarea cvorumului prevăzut 

de lege. Domnul consilier susține proiectul inițiat împreună cu dnii. consilieri Bosinceanu Ion, 

Handragel Viorel, Petrache Costel, Lămășanu Gheorghe și Acasandrei Paulică, Arsinte Marinică, în 

vederea construirii unei Săli de Sport, pe amplasamentul fostei Cooperații Râșca, care aparține 

domeniului privat al comunei, peste drum de Școala Gimnazială Râșca, astfel elevii doar trec 

drumul la sala unde vor face orele de educație fizică, în acest sens să se facă studiul de fezabilitate 

și proiectul tehnic în vederea accesării unor fonduri pentru construirea acestui obiectiv necesar 

comunității, iar sala de sport să poarte numele dlui. Matei Ilie, campion sportiv. 

 Domnul Matei Ilie cere cuvântul și precizează că în momentul de față el nu predă educație 

fizică, motiv pentru care sala de sport trebuie să fie facută pentru tineri și nu doar pentru elevi, 

trebuie să fie un angajat care să răspundă de lucrări, nu este încântat ca această sala de sport să-i 

poarte numele iar domnul primar are alt proiect și domnul consilieri trebuie să-l ajute în acest sens. 
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 Domnul primar spune că trebuie să fie predat amplasamentul de 2500mp. către CNI, și 

aceștia se ocupă ei de toată investiția, nu vrea să demoleze cladirea fostei cooperații deoarece 

reprezentanții Curții de Conturi au sfătuit să nu se demozele ci să se renoveze, în momentul de față 

se măsoară cadastral terenul de la cooperație întrucât sunt unele suprapuneri. Sala de sport poate fi 

făcută pe terenul de lângă Lică Iftimescu întrucât se încadrează, iar peste drum de școală să se facă 

sediu de primărie, conform memoriului care a fost dat consilierilor să-l studieze. În ceea ce privește 

denumirea dată consideră că este o lingușeală. 

Domnul consilier Rusu Neculai susține că nu este nevoie de sediu nou de primărie, cel 

actual este suficient pentru desfășurarea activității din primărie, important este ca elevii să treacă 

drumul și să intre în sala de sport. În ceea ce privește denumirea dată viitoarei săli de sport nu este o 

lingușeală ci dl. Matei Ilie a avut merite sportive deosebite. 

Domnul consilier Handragel Viorel susține că această sală nu ttrebuie să fie foarte mare, 

având în vedere că orele de educație fizică se făceau în săli de clasă, în acest sens să se vadă sala de 

sport de la Mălini. 

Domnul consilier Chihaia Vasile întreabă de muzeul care este amplasat în vecinătate și 

susține să vină un proiectant care să explice cum se încadrează sala pe terenul de peste drum de 

școală. 

Domnul consilier Bosînceanu Ion susține ideea construirii sălii de sport peste drum de 

școală, să fie finanțare și de la bugetul local. 

Domnul consilier Matei Ilie vrea ca sala de sport să se facă pentru comună și tineri nu pentru 

elevi, astfel la terenul de la Lică Iftimescu să se facă sala de sport și peste drum de școală sediu nou 

de primărie. 

Doamna consilier Dănilă Nicoleta spune că nu se poate demola cladirea deoarece este spațul 

bancii credit care este întabulat. Domnul consilier Bosînceanu Ion spune că, Consiliul Local decide 

asupra patrimoniului deoarece terenul este al comunei. 

Domnul consilier Avăcăriței Vasile spune că o sala de sport presupune un teren mare, bine 

amplasat, iar peste drum de școala nu este prea recomandat în acest sens. 

Domnul Arsinte Marinică susține ideea construcției peste drum de școala deoarece este în 

centrul comunei. 

Domnul primar spune că terenul se dă la CNI pentru obiectivul de investiție și aceștia se 

ocupă de tot. 

Domnul consilier Chihaia Vasile propune să se cumpere terenul de la Bacal, de lângă terenul 

primăriei. 

Domnul consilier Rusu Neculai susține că sediul primăriei actual este în stare bună  și 

trebuie avut în vederea și ideea de regionalizare a zonelor, de unire a comunelor și în acel context să 

se facă un sediu nou de primărie, până atunci amplasamentul de peste drum de școală este ideal 

pentru sală de sport. 

Domnul consilier Lămășanu Gheorghe punctează că s-au creat multe discuții pe acest 

subiect, este bine să vină un proiectant sau mai mulți care să analizeze situația, cladirea ar trebui 

demolată, se poat face o parcare mare în centrul comunei care este foarte aglomerat. Motiv pentru 



 6 

care se propune amânarea discuțiilor, propunere votată cu 13 voturi pentru și 2 abțineri, dna. Dănilă 

Nicoleta și dl. Matei Ilie. 

 

Diverse: 

Domnul consilier Rusu Neculai solicită să-i fie prezentate ofertele de la Unimog, solicită 

contractele făcute cu firmele de transport balastul și dacă se platește taxă pentru tonaj, aprobări și 

avize, celelalte contracte încheiate. 

Domnul primar spune că este perimetru, se fac decolmatări pe la punți, balastul s-a dus la 

stația de sortare însă a fost prea mic și nu stă pe drum, motiv pentru care se pune un rând de balastu 

mare care să facă legatura cu balastul sortat. În momentul de față se lucrează la Slătioara. 

Precizează că s-au făcut reclamanții, au venit controale, sunt avize. 

Domnul consilier Bosînceanu Ion spune că în loc de a se pune balastul pe drumuri mai bine 

acestea se asfaltează. 

Domnul consilier Handragel Viorel susține că s-au făcut șanțurile dar s-au pus tuburi mici; 

trebuie în continuare să se facă șanțurile. 

Domnul  consilier Chihaia Vasile spune că trebuie schimbate lampile pe drumul județean 

lângă vechea fabrică. 

Domnul consilier Tănasă Gheorghe întreabă dacă pavelele luate de la dispensar se vor 

monta la școala Buda deoarece este foarte aglomerat; ar fi bine să se pună un topogan pentru copiii; 

reia discuția cu toaleta care trebuie făcută în interiorul școlii, dl. primar spune că trebuie să se 

renunțe la o sală de clasă pentru a se face baie. 

Domnul consilier Butnariu Nicolae întreabă de tabletele care se vor da elevilor, acestea au 

sosit la Fălticeni. 

Domnul consilier Matei Ilie reia discuția cu sala de sport și susține construirea acesteia la 

terenul de lângă dl. Lică Iftimescu și sediul unei noi primării pe terenul de peste drum de școală, 

consilierii trebuie să ajute primarul să facă ceva pentru comună, să facă proiecte, subliniază că nu 

vrea ca sala de sport să-i poarte numele. 

Domnul consilier Avăcăriței Vasile întreabă dacă dispensarul uman va fi terminat până la 

sfârșitul anului; solicită desfundarea podului care face legătura la pod, la fondul forestier; să se 

negocieze cu familia Bacal pentru achiziționarea terenului vecin cu terenul comunei. 

Alte probleme nu mai sunt drept pentru care s-a întocmit prezentul proces verbal. 

 

Președinte de ședință,                                           Secretar general comună 

                Petrache Costel                                                            Rusu Ana Maria 


